
Interview

DILAN YESILGOZ-ZEGERIUS:

 ‘Ik weet zeker 
dat we weer een 
campagnetijd in 
gaan waarin weer 
heel veel VVD’ers 
de straat op gaan 
om in gesprek te 
gaan met mensen.’
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Haar agenda is van minuut tot minuut gevuld. Ze combineert 
twee van de drukste banen die je je kunt voorstellen. Minister 
van Justitie en Veiligheid én lijsttrekker van onze partij. 
Gelukkig vond ze een uurtje voor dit interview, zodat we haar 
nog een beetje beter kunnen leren kennen. 

Het is rennen en vliegen 
en het is een spannende 
tijd, maar ik geniet van 

elke minuut! Ik mag de twee 
mooiste rollen die er zijn, met 
elkaar combineren. Het is alleen 
jammer dat er niet meer dan 24 
uur in een dag zitten! Over het 
algemeen begin ik om een uur of 
zeven ‘s ochtends met het lezen 
van berichten en stukken en 
het afhandelen van dingen die 
met de VVD te maken hebben. 
Dan begin ik rond half negen 
met mijn werk als minister, wat 
meestal wel tot in de avond door-
loopt. Ik ga op werkbezoek, ik 
ben in gesprek, bijvoorbeeld met 
nabestaanden van misdrijven, 
agenten, mensen die werken aan 
de aanpak van drugscriminali-
teit. Ik overleg met internationa-
le collega’s en ik maak afspraken 
over hoe we de drugshandel 
gezamenlijk kunnen aanpakken. 
En ik ben natuurlijk regelmatig 
in de Kamer om in debat te gaan 
over waar ik mee bezig ben. In 
de avonduren en weekends die 
dan nog overblijven probeer ik in 
deze periode zo veel en zo vaak 
mogelijk uit te leggen waar onze 
partij voor staat, welke plannen 
we hebben om de problemen op 
te lossen waar mensen in het 

land tegenaan lopen en hoe we ons land sterk gaan 
houden voor de toekomst. Dus zie je mij regelmatig 
in de media en doe ik interviews die de komende 
periode gaan verschijnen. En we bereiden de debat-
ten voor die de lijsttrekkers gaan voeren in aanloop 
naar de verkiezingen! 

Dat klinkt inderdaad alsof je dagen vol zitten! 
Heb je nog tijd om te ontspannen?

Nee, eigenlijk niet. Hier en daar een uurtje, waarin 
ik probeer te sporten, mijn man weer eens te zien 
of met de hond te wandelen. Maar eerlijk gezegd 
kom ik soms ook niet verder dan op de bank han-
gen en naar de tv staren. Moet ook kunnen op zijn 
tijd! 

We weten al best wat van je. Hoe je hier als 
kind naartoe kwam, omdat je ouders moes-
ten vluchten. Hoe belangrijk vrijheid voor je is. 
Waarom je voor de VVD hebt gekozen. Dat je 
van Ajax houdt en van je man René en je hond 
Moos. Wat weten we eigenlijk nog niet van je? 

Hmmm. Dat je mij wakker kunt maken voor 
donuts? Of voor cheesecake, maar dan wel cookie 
dough met pecan noten? Of dat ik in dat uurtje 
wat ik over heb, graag naar TLC kijk, bijvoorbeeld 
naar zo’n programma over mensen die van alles 
verzamelen. Dat ik een enorme fan ben van coun-
try muziek en vooral van Dolly Parton. Dat ik dol 
ben op de uitverkoop. Dat ik misschien niet altijd 
even attent ben, maar wel de naam van je hond zal 
onthouden? 
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Denk je nooit “Waar ben ik 
aan begonnen?”,  
nu het zo druk is en er zo veel 
op het spel staat? 
Nee, nooit. Dat wil niet zeggen 
dat ik het niet spannend vind 
hoor, maar ik weet precies waar-
voor ik het doe. In mijn werk 
als minister ben ik iedere dag 
bezig om die vrijheid te bewa-
ken die zo belangrijk en helaas 
niet zo vanzelfsprekend is. Dat 
mag ik doen met zoveel men-
sen die daar allemaal keihard 
voor werken. Ik vind het heel 
bijzonder dat ik daar aan bij kan 
dragen en hun werk hopelijk 
wat makkelijker kan maken. 
En we zien dat we het met zijn 
allen niet voor niets doen. We 
zetten iedere dag stappen om 
de georganiseerde misdaad aan 
te pakken. En soms is het effect 
van waar ik mee bezig ben, wat 
minder zichtbaar. Bijvoorbeeld 
omdat ik een gesprek voer met 
een nabestaande of een slacht-
offer, die zich misschien wel 
voor het eerst gehoord voelt. 
Dat is voor mij minstens net zo 
belangrijk. Ook dat is mijn taak. 
En dat ik daarnaast lijsttrekker 
van de VVD mag zijn, dat vind ik 
een enorme eer. Dat moment dat 
ik het congres mocht toespreken. 
Die zaal vol mensen die mij zo’n 
warm welkom gaven, zoveel 
steun. Daar was ik echt een beet-
je door ontroerd. En weet je? Het 
gaat niet om mij. Het gaat erom 
dat we met zijn allen in die zaal, 
hetzelfde willen. We houden al-
lemaal van Nederland. We willen 
dat we de problemen oplossen 
die er zijn en dat het weer goed 
gaat. En we denken dat we daar 

een bijdrage aan kunnen leveren. Dat is wat ik zo 
mooi vind. Ik heb in interviews wel eens verteld dat 
het een van de lessen is die ik van mijn ouders mee 
kreeg. Om je ergens mee te bemoeien als je ziet dat 
er dingen beter kunnen. Dat heb ik altijd gedaan. 
Als raadslid, als Kamerlid, in het kabinet, maar ook 
in mijn eigen leven. En in onze partij. Als je dan de 
kans krijgt om voorop te lopen, die groep te mogen 
aanvoeren, de koers uit te mogen zetten, dan is dat 
een eervolle en geweldige klus. 

Is het dan lastig om Mark Rutte op te volgen, 
die zo lang onze aanvoerder is geweest en zo 
veel voor de VVD en voor  
Nederland heeft gedaan? 

Ja en nee. Mark heeft zoveel ervaring in het be-
sturen van ons land, zo’n enorm netwerk, zoveel 
betekend voor ons allemaal, dat kan ik niet van de 
ene op de andere dag op dezelfde manier overne-
men. Maar het goede nieuws is, dat hoeft ook niet. 
We beginnen aan een nieuw hoofdstuk. Ik ben ik. 
Ik ben een ander persoon, met een andere achter-
grond, andere ervaringen en mijn eigen stijl. Mark 
heeft mij al zijn hulp aangeboden als ik die nodig 
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 ‘We gaan over het 
Nederland van van-
daag en morgen, 
maar ook van over-
morgen.’

heb, bijvoorbeeld in het leggen van al die waarde-
volle contacten die hij heeft. En tegelijkertijd geeft 
hij mij alle ruimte om het zelf, op mijn eigen ma-
nier te doen. Dat vind ik heel fijn en ook knap, want 
het zal best even wennen zijn om al die dingen los 
te laten! 

Hoe kijk je naar de aankomende verkiezingen? 

Natuurlijk is het een spannende periode en ben ik 
enorm benieuwd naar de uitslag. Maar ik kijk er 
met vertrouwen naar. Ik denk oprecht dat wij een 
goed programma hebben liggen, met de beste op-
lossingen voor de problemen waar mensen mee te 
maken hebben. Ik geloof in de mensen op onze lijst. 
En misschien wel het meest belangrijk, ik geloof 
in de manier waarop wij in de politiek zitten. Niet 
voor onszelf, maar voor de mensen voor wie wij het 
doen. Met die instelling wil ik ook na 22 november 
aan de slag! 

Hoe kan het dan dat mensen thuis dat gevoel 
lang niet altijd hebben? 

Dat begrijp ik heel goed. Mensen die de afgelopen 
jaren naar politiek Den Haag hebben gekeken, 
hebben ons ook veel te veel met onszelf bezig zien 
zijn. En te weinig met hun problemen. Zet Politiek 
24 of het Journaal aan en je ziet negen van de 
tien keer een ruzie. Die is boos op die, die wil niet 
samenwerken met die, Jantje is eruit gegooid en 
Pietje is overgestapt, je wordt er niet vrolijk van. 
En in de tussentijd maak jij je zorgen over de stapel 
rekeningen die nog betaald moet worden en de 
wasmachine die al weken een raar geluidje maakt 
en misschien ook nog vervangen moet worden. 
Maar daar lijkt niemand in Den Haag mee bezig. 
Dat moet echt anders. Daarom ben ik blij met onze 
plannen. Gewoon, heel concrete maatregelen om 
te zorgen dat je meer overhoudt in je portemon-
nee. Doordat we de vaste lasten verlagen. Zorgen 
dat je minder belasting betaalt als je werkt. Dat 
de kinderopvang goedkoper wordt. Dat we je niet 
straffen als je wat geld opzij zet voor je oude dag. 
Of op kosten jagen met steeds weer nieuwe eisen 
om te verduurzamen. 

Maar we moeten toch ook 
wat verder kijken dan alleen 
naar het einde van de maand? 

Natuurlijk! We gaan over het 
Nederland van vandaag en 
morgen, maar ook van overmor-
gen. We zoeken de hele tijd een 
balans tussen hoe we mensen 
vandaag helpen om het leven 
makkelijker te maken en de 
kosten laag te houden, maar ook 
te investeren in onze economie. 
In nieuwe technieken, schone 
producten, in een goede en 
betaalbare gezondheidszorg en 
goed onderwijs. Dat moet alle-
maal naast elkaar bestaan. 

Wat vind je dat er moet ver-
anderen in de relatie tussen 
de overheid en mensen in het 
land? 

Ik heb in mijn speech op het 
congres gezegd dat ik vind dat 
politici er zijn om te dienen. Dat 
we dat een beetje zijn verge-
ten. Hetzelfde vind ik eigenlijk 
ook gelden voor de overheid. 
Wij liberalen zijn niet van een 
grote overheid. We willen vooral 
zelf bepalen hoe we ons leven 
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leiden. Ondernemers willen kunnen ondernemen, 
mensen hebben geen behoefte aan een overheid 
die bij ze achter de voordeur kijkt. Maar er zijn mo-
menten dat we de overheid nodig hebben. En als je 
op die deur klopt - of dat nu voor een steuntje in de 
rug is, voor advies, of een vergunning - dan moet 
er ook worden open gedaan. En dan wil je gehol-
pen worden zonder dat je gewantrouwd wordt. Als 
je een foutje maakt, wil je dat kunnen herstellen. 
En als je een vraag hebt wil je niet van drie kastjes 
naar vier muren worden gestuurd. Daar hebben we 
met elkaar in Den Haag echt een opdracht liggen. 
Daar zullen wij aan moeten werken, omdat ver-
trouwen te herstellen en te verstevigen.

Ben je positief over de toekomst van ons land? 

Zeker! We hebben problemen op te lossen, maar ik 
heb het vertrouwen dat we daarin gaan slagen. Dat 
we over een tijd weer kunnen zeggen dat we het 
toch maar goed voor elkaar hebben in ons land. 
Dat is ook wat ons volgens mij onderscheidt van 
andere partijen. Dat we altijd optimistisch zijn en 
vertrouwen hebben. Dat we altijd overal kansen 
zien. Neem het hele onderwerp van klimaat en 
duurzaamheid. Ik laat mij niet aanpraten dat wij 
dat als VVDers niet belangrijk zouden vinden. Na-
tuurlijk wel. Wij hebben ook kinderen. Wij zien ook 
wat er niet goed gaat. We nemen onze verantwoor-
delijkheid. Maar dat doen we wel op een manier 
dat we ook de kansen pakken. Nederlanders staan 
bekend om onze durf. Om het feit dat we voorop 
lopen. Of het nu gaat om een gloeilamp, een CD 
speler of een dijk, wij verzinnen dingen die er 
nog niet zijn, of die beter kunnen. Kijk naar al die 
bedrijven die dat dag in dag uit doen. Zo kijken wij 
ook naar zoiets als verduurzaming. Ja, we vinden 
het belangrijk dat ons land schoner wordt. Maar 
mogen we dan ook die nieuwe techniek bedenken 
en daar een boterham aan verdienen? Zullen we 
zorgen dat onze jongeren die techniek straks onder 
de knie hebben en daar specialist in worden? Dat 
nieuwe Nederlandse producten ook de komende ja-
ren weer over de hele wereld in de winkels liggen 
en gebruikt worden? Ik vind dat er veel te vaak 
veel te somber wordt gedaan over wat er anders 

kan en moet. Laten we daar mee 
aan de slag gaan en de kansen 
pakken! 

Ben je net zo positief over de 
uitslag van de verkiezingen? 

Kijk, de kiezer is straks aan zet. 
De uitslag kan ik wel wensen, 
maar niet voorspellen. Waar ik 
wel positief over ben is over ons 
verhaal, onze oplossingen en 
onze inzet. Ik weet zeker dat we 
weer een campagnetijd in gaan 
waarin weer heel veel VVD’ers 
de straat op gaan om in gesprek 
te gaan met mensen. Te luisteren 
waar zij tegenaan lopen. Te ver-
tellen waar wij voor staan. Dat 
we alles gaan geven om zoveel 
mogelijk mensen te bereiken en 
het gesprek aan te gaan. Daar 
ben ik heel positief over. Ik zelf 
zal in ieder geval alles op alles 
zetten om in gesprek te gaan. 
Te praten over hoe wij er zullen 
zijn voor al die mensen voor 
wie we het doen. Die terecht 
naar Den Haag kijken en willen 
dat we met hun problemen aan 
de slag te gaan. Keuzes maken 
en knopen doorhakken. Ik zal 
ze laten zien dat ik aan hun 
kant sta. Of ze zich nu zorgen 
maken over hun portemonnee, 
over hun veiligheid of over de 
toekomst van ons land. Ik beloof 
dat ik zal blijven kijken waar 
de problemen zitten. Dat ik zal 
luisteren. En zal blijven werken 
aan oplossingen. Niet alleen tot 
22 november, maar juist ook in 
de periode daarna!
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 ‘Keuzes ma-
ken en knopen 
doorhakken. Ik 
zal ze laten zien 
dat ik aan hun 
kant sta.’


